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Satakunnan hyvinvointialue

Lausunto

20.11.2023

Asia:  VN/9287/2023

Luonnos hallituksen esitykseksi eduskunnalle laiksi julkisen hallinnon 
turvallisuusverkkotoiminnasta annetun lain 17 §:n muuttamisesta

Lausunnonantajan lausunto

Voitte kirjoittaa lausuntonne alla olevaan tekstikenttään

• Hyvinvointialue toteaa, että Hallituksen esitysluonnoksen mukaan lakia julkisen hallinnon 
turvallisuusverkkotoiminnasta (L 10/2015, ns. Tuve-laki) 17§:ää muutettaisiin siten, että 
Turvallisuusverkkotoiminnan neuvottelukunnassa edustettuina oleviksi tahoiksi lisättäisiin 
hyvinvointialueet, Helsingin kaupunki ja HUS-yhtymä. 

• Luonnoksessa ehdotetaan, että hyvinvointialueilla sekä Helsingin kaupungilla ja HUS-yhtymällä olisi 
neuvottelukunnassa yksi yhteinen edustaja. Alla lainaus lakiluonnoksesta.

17§ ”Valtiovarainministeriön tukena 14 §:ssä tarkoitetussa ohjauksessa ja valvonnassa toimii 
turvallisuusverkkotoiminnan neuvottelukunta, jonka valtioneuvosto asettaa määräajaksi. 
Neuvottelukuntaa johtaa valtiovarainministeriö ja sen lisäksi siinä ovat edustettuina ainakin 
valtioneuvoston kanslia, ulkoministeriö, sisäministeriö, puolustusministeriö, liikenne- ja 
viestintäministeriö, sosiaali- ja terveysministeriö, puolustusvoimat, Huoltovarmuuskeskus, Suomen 
Kuntaliitto ry sekä hyvinvointialueiden, Helsingin kaupungin ja HUS-yhtymän yhteinen edustaja. 
Neuvottelukunnan tehtävänä on osallistua tämän lain säännösten perusteella annettavien 
asetusten, määräysten ja tehtävien päätösten sekä muiden turvallisuusverkkotoiminnan 14 §:ssä 
tarkoitettua ohjausta ja valvontaa koskevien asioiden valmisteluun. Valtioneuvoston asetuksella 
voidaan antaa tarkempia säännöksiä neuvottelukunnan kokoonpanosta ja toimikaudesta sekä 
tehtävistä.”

• Hyvinvointialue toteaa, että esitetty lain sanamuoto ja sen perustelu rajoittaisi ainoastaan 
hyvinvointialueiden edustajien lukumäärää (yhteinen=yksi) ao. neuvottelukunnassa. Muiden 
osallistuvien tahojen edustajien lukumäärää ei olisi lailla rajattu; vaikkakin tarkoituksena lienee ollut, 
että edustajia on yksi per kukin edustettava taho. Hyvinvointialueiden edustajien tultua kuitenkin 
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määrältään rajoitetuksi ei näin ollen ao. pykälässä tarkoitetulla asetuksella voitaisi enää määrittää 
edustajien määrää, toisin kuin esim. pykälässä mainittujen muiden tahojen osalta voitaisiin tehdä.

• Hyvinvointialue katsoo olevan täysin välttämätöntä, että hyvinvointialueet, HUS-yhtymä ja 
Helsingin kaupunki ovat edustettuina ao. neuvottelukunnassa. Mikäli laissa kuitenkin asetetaan 
selviä rajoituksia edustajien lukumäärälle, tulee määrällisten rajoitusten kohdistua kaikkiin 
neuvottelukunnan osapuoliin, ei vain hyvinvointialueisiin, HUS-yhtymään ja Helsingin kaupunkiin. 

• Hyvinvointialue pitää perusteltuna, että neuvottelukunnan kokoonpanosta säädettäisiin 
Valtioneuvoston asetuksella (vrt. voimassa olevan lain 17§), jolloin samassa yhteydessä voidaan 
säätää hyvinvointialueiden edustajien lukumäärästä ja/tai heidän edustamastaan professiosta. 
Tarkoi-tuksenmukaisinta olisi, että hyvinvointialueiden edustajia olisi yksi kultakin yhteistyöalueelta 
(vrt. järjestämislaki 35§).

YHTEENVETO 

Hyvinvointialue puoltaa esitettyä lainmuutosta, mutta pitää perusteltuna, että laissa ei määritettäisi 
hyvinvointialueiden, HUS-yhtymän ja Helsingin kaupungin edustajien lukumäärää; vaan asia 
jätettäisiin asetuksella säädettäväksi.
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